

Stabilizace veřejných rozpočtů a fyzické osoby

V rámci reformy veřejných financí předložila vláda Parlamentu ČR návrh zákona o stabilizaci veřejných rozpočtů, který byl Poslaneckou sněmovnou Parlamentu schválen jako Sněmovní tisk č. 222/0.

Po schválení Senátem a po podpisu prezidenta republiky byl schválen zákon publikován v částce 85/2007 Sbírky zákonů jako č. 261/2007 Sb., zákon o stabilizaci veřejných rozpočtů.

Pokud jde o změny týkající se postavení fyzických osob, lze za nejdůležitější považovat změny týkající se zákona č. 586/1992 Sb., o daních z příjmů, jakož i zákona č. 593/1992 Sb., o rezervách pro zjištění základu daně z příjmů, zákona č. 589/1992 Sb., o pojistném na sociální zabezpečení a příspěvku na státní politiku zaměstnanosti a zákona č. 592/1992 Sb., o pojistném na všeobecné zdravotní pojištění.

Zákon o daních z příjmů

Zákon č. 586/1992 Sb., o daních z příjmů, je zákonem č. 261/2007 Sb. měněn celkem ve 245 bodech, přičemž ne všechny změny mají stejnou míru závažnosti.

Bezesporu nejvýznamnější změnou v zákoně o daních z příjmů je zavedení jednotné sazby daně z příjmů fyzických osob (§ 16), a to v sazbě 15 % s účinností od 1. 1. 2008 a 12,5 % s účinností od 1. 1. 2009. V důsledku této změny tak dochází k odstranění progresivního zdanění daní z příjmů fyzických osob v jednotlivých daňových pásmech (v současné době 12 %, 19 %, 25 % a 32 %).

Zavedení této jednotné sazby v kombinaci se základní sazbou slevy na dani pak znamená, že pro rok 2008 zákonodárce počítá s nezdanitelným minimem ve výši 165 600 Kč (při sazbě 15 % daň před slevou činí 24 840 Kč, po slevě 24 840 Kč činí daň 0 Kč), pro rok 2009 se počítá s nezdanitelným minimem ve výši 132 480 Kč (při sazbě 12,5 % daň před slevou činí 16 560 Kč, po slevě 16 560 Kč činí daň 0 Kč). Uváděná nezdanitelná minima zahrnují pojistné jako součást základu daně z příjmů.

Zákon o stabilizaci veřejných rozpočtů změnou § 35ba přináší zvýšení slev na dani, které se projeví následujícím způsobem:

	2007	2008	2009
§ 35ba odst. 1 písm. a) (poplatník)	7 200	24 840	16 560
§ 35ba odst. 1 písm. b) (manžel/ka poplatníka s příjmem nižším než 38 040 ročně)	4 200	24 840	16 560
§ 35ba odst. 1 písm. c) (poplatník s částečným invalidním důchodem)	1 500	2 520	2 520
§ 35ba odst. 1 písm. d) (poplatník s plným invalidním důchodem)	3 000	5 040	5 040
§ 35ba odst. 1 písm. e) (poplatník-držitel ZTP/P)	9 600	16 140	16 140
§ 35ba odst. 1 písm. f) (poplatník-student do 26/28 let věku)	2 400	4 020	4 020

Zároveň dochází ke zvýšení daňového zvýhodnění na dítě (při splnění podmínek § 35c), a to takto:

2007	2008	2009
6 000	10 680	10 200

Maximální výše daňového zvýhodnění pak namísto současných 30 tisíc Kč činí 52 200 Kč.

Významnou změnou týkající se zdanění fyzických osob je rovněž zrušení § 13a (institut společného zdanění manželů) a § 14 (institut minimálního základu daně), které ztratily svou odůvodněnost v důsledku výše uvedených navrhovaných změn, zejména sjednocení daňové sazby a zvýšení slev na dani.

Zákon o stabilizaci veřejných rozpočtů žádným podstatnějším způsobem nezasáhl do způsobu uplatnění nezdanitelných částí daně. Pouze doplnil nový odstavec 9 v § 15 zákona o daních z příjmů, kterým od roku 2008 umožňuje zahraničním fyzickým osobám-nerezidentům podle § 2 odst. 3 – snížení základu daně o částky rovnající se úrokům z úvěru ze stavebního spoření, hypotečního úvěru a podobně za podmínek uvedených v § 15 odst. 3 a 4 s tím, že podmínkou pro využití této možnosti je skutečnost, že příjmy daňového nerezidenta ze zdrojů na území České republiky tvoří alespoň 90 % všech jeho příjmů.

(Pokračování na stránce 2)

Vás zvou na konferenci

Návrh systému řízení výkonnosti firmy – klíčové faktory úspěchu

3. prosince 2007 od 10 do 16 hodin

Corinthia Panorama Hotel
Milevská 7, Praha 4

Uzávěrka pro přihlášky: 29. listopadu 2007

Více informací včetně programu najdete na:
www.pravniradce.ihned.cz/konference

Nový design konferenčního salonku Eden 4



Konferenční sál Eden 4 je naše nově zrekonstruovaná konferenční místnost s kapacitou až 80 osob v divadelním uspořádání. Společně s Bohemia Conference and Events Center I.-III. a konferenčními sály Vám tak můžeme nabídnout prostory pro Vaše akce s kapacitou až 400 osob a s celkovou rozlohou až 1006 m².



Více informací o prostorách a speciálních nabídkách naleznete na: www.corinthia.cz

DAŇOVÝ KALENÁŘ – ŘÍJEN / LISTOPAD

31. 10.

Daň z příjmů: a) odvod daně vybírané srážkou podle zvláštní sazby daně za září

Daň z příjmů: b) odvod částek zajištění daně za září

Pojistné na zákonné pojištění odpovědnosti zaměstnavatele za škodu při pracovním úrazu nebo nemoci z povolání za 4. čtvrtletí

8. 11.

Pojistné: je splatná záloha na důchodové pojištění a nemocenské pojištění a záloha na zdravotní pojištění za říjen

9. 11.

Spotřební daň: platba daně za září (mimo spotřební daň z lihu)



(Pokračování ze stránky 1)

Nový způsob zjištění základu daně z příjmů fyzických osob ze závislé činnosti

Zákon č. 261/2007 Sb. přináší nový způsob výpočtu daňového základu pro daň z příjmů fyzických osob ze závislé činnosti a funkčních požitků (nový odst. 13 v § 6). Základem pro výpočet této daně mají podle návrhu nadále být příjmy ze závislé činnosti nebo funkčních požitků zvýšené o pojistné na sociální zabezpečení a příspěvek na státní politiku zaměstnanosti a o pojistné na všeobecné zdravotní pojištění, které je z těchto příjmů povinen platit zaměstnavatel sám za sebe (35 %). Pro takto zvýšený základ daně se vžil termín „superhrubá mzda“. Na druhé straně to ovšem znamená, že pro příjmy, u nichž není povinnost platit pojistné, nedochází k uplatnění principu tzv. superhrubé mzdy a daň je nadále odváděna z nezvýšeného základu.

Příklad 1:

Poplatník daně z příjmů ze závislé činnosti a funkčních požitků, svobodný a bezdětný, uplatňující pouze základní částku slevy na dani podle § 35ba odst. 1 písm. a) zákona o daních z příjmů.

rok	2007	2008
příjem ze závislé činnosti	300 000	300 000
pojistné snižující základ daně (13,5 %)	40 500	
pojistné zvyšující základ daně (35 %)		105 000
základ daně	259 500	405 000
sazba daně	25 %	15 %
daň před slevou	43 287	60 750
sleva na dani	7 200	24 840
daň po slevě	36 627	35 910

Jak je z příkladu patrné, kombinovaný efekt působení jednotné 15% sazby daně z příjmů fyzických osob a zvýšených slev na dani je v tomto případě podstatně modifikován vlivem tzv. superhrubé mzdy jako základu pro výpočet daně.

Zákon o stabilizaci veřejných rozpočtů nově omezuje maximální vyměřovací základ fyzických osob pro odvody pojistného na sociální zabezpečení a příspěvku na státní politiku zaměstnanosti a pojistného na všeobecné zdravotní pojištění. Jak pro zaměstnance, tak i pro OSVC od roku 2008 platí maximální vyměřovací základ, který ročně činí 48násobek průměrné mzdy (21 560 Kč), tj. celkem 1 034 880 Kč ročně – s důsledkem zrušení povinnosti hradit pojistné z částky nad rámec tohoto maximálního základu. Toto pravidlo může velice podstatným způsobem ovlivnit situaci zejména vysokopříjmových zaměstnanců.

Příklad 2:

Zaměstnanec A s příjmy v r. 2008 od jediného zaměstnavatele ve výši 80 tisíc Kč měsíčně,

zaměstnanec B s příjmy od téhož zaměstnavatele ve výši 240 tisíc Kč měsíčně:

Zaměstnanec A

měsíc	příjem celkem	pojistné celkem (35%)	základ daně celkem	daň před slevou celkem
I.	80 000	28 000	108 000	16 200
II.	160 000	56 000	216 000	32 400
III.	240 000	84 000	324 000	48 600
IV.	320 000	112 000	432 000	64 800
V.	400 000	140 000	540 000	81 000
VI.	480 000	168 000	648 000	97 200
VII.	560 000	196 000	756 000	113 400
VIII.	640 000	224 000	864 000	129 600
IX.	720 000	252 000	972 000	145 800
X.	800 000	280 000	1 080 000	162 000
XI.	880 000	308 000	1 188 000	178 200
XII.	960 000	336 000	1 296 000	194 400

Vzhledem k tomu, že zaměstnanec A nedosáhl maximálního ročního vyměřovacího základu pro odvod pojistného, bude povinen pojistné platit po celý rok.

Zaměstnanec B

měsíc	příjem celkem	pojistné celkem (35 %)	základ daně celkem (zaokrouhlený)	daň před slevou celkem
I.	240 000	84 000	324 000	48 600
II.	480 000	168 000	648 000	97 200
III.	720 000	252 000	972 000	145 800
IV.	960 000	336 000	1 296 000	194 400
V. dosažení max. vym.zákl.	1 034 880	362 208	1 397 088 (nezaokrouhleno)	209 550
V. po max. vym.zákl.	165 120		1 562 208 (nezaokrouhleno)	234 330
VI.	1 440 000		1 802 200	270 330
VII.	1 680 000		2 042 200	306 330
VIII.	1 920 000		2 282 200	342 330
IX.	2 160 000		2 522 200	378 330
X.	2 400 000		2 762 200	414 330
XI.	2 640 000		3 002 200	450 330
XII.	2 880 000		3 242 200	486 330

Zaměstnanec B po dosažení maximálního vyměřovacího základu v květnu 2008 pojistné již neodvádí, daň z příjmů ovšem ano, od června 2008 základ daně již nezahrnuje pojistné, protože bylo v květnu dosaženo maximálního vyměřovacího základu. Zaměstnavatel po dosažení maximálního vyměřovacího základu přestane pojistné srážet. Pokud by vznikl, bude případný přeplatek na pojistném zaměstnanci vrácen i bez žádosti.

Příklad 3:

Zaměstnanec je od ledna 2008 zaměstnán u zaměstnavatele X. K 1. 6. 2008 změnil zaměstnání a je zaměstnán u zaměstnavatele Y.

Zaměstnavatel X zaměstnanci vyplácí příjem 240 tisíc Kč měsíčně, zaměstnavatel Y 300 tisíc Kč měsíčně.

měsíc	příjem od X	pojistné (13,5%)	příjem od Y	pojistné (13,5%)	daň před slevou celkem	daň před slevou celkem
I.	240 000	32 400			48 600	
II.	480 000	64 800			97 200	
III.	720 000	97 200			145 800	
IV.	960 000	129 600			194 400	
V.	1 034 880	139 709			209 550	
VI.	165 120				234 330	
VII.			300 000	40 500		60 750
VIII.			600 000	81 000		121 500
IX.			900 000	121 500		182 250
X.			1 034 880	139 709		209 550
XI.			165 120			234 330
XII.			1 500 000			279 330
XIII.			1 800 000			324 330
XIV.			2 100 000			369 330

Zaměstnanec musel odvádět pojistné i z příjmu od zaměstnavatele Y, přestože již v květnu u zaměstnavatele X dosáhl maximálního vyměřovacího základu.

Problémem v tomto případě totiž je skutečnost, že v případě dvou nebo více navazujících pracovních poměrů se maximální vyměřovací základ nezjišťuje z celkového souhrnu příjmů ze závislé činnosti od všech platců, ale u každého platce zvlášť. Přeplatek na pojistném ve výši 139 709 Kč, které zaměstnanci srazil platce Y v období červen-září 2008, bude zaměstnanci na jeho žádost vrácen. Daň z příjmů odvedená z příjmu od zaměstnavatele Y však zaměstnanci vrácena nebude.

Příklad 4:

Zaměstnanec je zaměstnán u zaměstnavatele v pracovním poměru č. 1 od ledna 2008 a pobírá u něho příjem ze závislé činnosti 200 tisíc Kč měsíčně. Od 1. 5. 2008 se zaměstnavatelem uzavřel dohoda o výkonu další závislé činnosti č. 2 s příjmem 50 tisíc Kč měsíčně.

měsíc	příjem 1	pojistné 1 (13,5 %)	příjem 2	pojistné 2 (13,5 %)	příjem celkem	pojistné (13,5 %) celkem	daň před slevou celkem
I.	200 000	27 000			200 000	27 000	40 500
II.	400 000	54 000			400 000	54 000	81 000
III.	600 000	81 000			600 000	81 000	121 500
IV.	800 000	108 000			800 000	108 000	162 200
V.	1 000 000	135 000	34 880	4 709	1 050 000	139 709	209 550
VI.			15 120				211 830
VII.	1 200 000		100 000		1 300 000		249 330
VIII.	1 400 000		150 000		1 550 000		286 830
IX.	1 600 000		200 000		1 800 000		324 330
X.	1 800 000		250 000		2 050 000		361 830
XI.	2 000 000		300 000		2 300 000		399 330
XII.	2 200 000		350 000		2 550 000		436 830
XIII.	2 400 000		400 000		2 800 000		474 330

Zaměstnanec nebude od června 2008 povinen platit pojistné, protože v květnu dosáhl maximálního vyměřovacího základu. V případě dvou nebo více souběžných příjmů ze závislé činnosti plynoucích od tožného platce se totiž

(Pokračování na stránce 3)

ING



INVESTMENT MANAGEMENT

Nechte své finance růst!

(Pokračování ze stránky 2)

maximální vyměřovací základ zjišťuje jako souhrn všech vyplacených zaměstnanci tímto plátcem.

Stanovení základu daně a daňové povinnosti u OSVČ

Pro stanovení daňového základu a daňové povinnosti osob samostatně výdělečně činných zákon o stabilizaci veřejných rozpočtů stanoví v zásadě obdobná pravidla jako v případě zaměstnanců, nová úprava je obsažena v § 24 odst. 2 písm. f). Změnou formulace došlo k vypuštění fyzických osob majících příjmy podle § 7 a § 9 a veřejných obchodních společností z okruhu subjektů oprávněných uplatnit zaplacené pojistné na sociální zabezpečení, příspěvek na státní politiku zaměstnanosti a pojistné na všeobecné zdravotní pojištění jako výdaj daňově uznatelný. U společníků v.o.s. k této změně došlo vypuštěním odstavců 6 a 7 v § 7. Výslovné vyloučení daňové uznatelnosti zaplaceného pojistného je pak obsaženo v novém znění § 25 odst. 1 písm. g).

Tato úprava zjevně koresponduje s novou koncepcí zjišťování daňového základu u fyzických osob majících příjmy podle § 6 (princip tzv. superhrubé mzdy). Znamená však, že dojde, a to zcela podstatným způsobem, ke snížení efektu zavedení jednotné daňové sazby – OSVČ, která již není oprávněna zahrnout zaplacené pojistné na sociální a zdravotní pojištění do nákladů, nyní bude odvádět 15%, resp. 12,5% daň z příjmů i z částek zaplaceného pojistného.

I pro OSVČ je zákonem č. 261/2007Sb. nově stanoven maximální roční vyměřovací základ, a to pro pojistné na sociální zabezpečení a příspěvek na státní politiku zaměstnanosti v nově doplněném § 15a a pro zdravotní pojištění v § 3a odst. 2. Shodně se stanoví výše maximálního vyměřovacího základu částkou rovnající se 48násobku průměrné mzdy s důsledkem zrušení povinnosti hradit pojistné z částky nad rámec tohoto maximálního základu.

Slovo Evropského soudu

Prvoinstanční soud potvrzuje pozici ECJ v otázce právní profesionální imunity (professional privilege) interních právníků. Evropský soud první instance objasnil pravidla ochrany důvěrnosti sdělení mezi právníky a jejich klienty v kontextu antimonopolního práva Společenství. V tomto případě Akzo Nobel Chemicals Ltd a Akros Chemicals Ltd versus Komise Evropského společenství byla vznesena otázka, zda se profesionální imunita vztahuje rovněž na dokumenty vyhotovené interními právníky společnosti nebo sdělené společnosti v antimonopolních případech EU. Soud znovu zdůraznil, že ochrana důvěrnosti sdělení mezi právníky a jejich klienty platí pouze v tom rozsahu, v jakém je právník nezávislý, tedy není vázán ke svému klientovi pracovní právním vztahem. Soud rovněž objasnil, že takto by se mělo postupovat tehdy, když během vyšetřování nějaká společnost tvrdí, že určitá kritéria jsou důvěrná, a v záležitostech a v případech osob, které jsou kryty touto ochranou. Více najdete pod Rozsudek soudu první instance ve společných případech T-125/03 a T-253/03 Akzo Nobel Chemicals Ltd a Akros Chemicals Ltd/Komise.

Rozdíly mezi stavem v r. 2007 a v r. 2008 nejlépe osvětlí tabulka:

2007				
rozíl příjmů a výdajů	300 000	1 000 000	1 500 000	2 500 000
uhrazené pojistné	53 188	177 294	209 466	209 466
základ daně	246 812	822 706	1 290 534	2 290 534
základ daně zaokrouhlený	246 800	822 700	1 290 500	2 290 500
daň před slevou	40 112	218 492	368 188	688 188
sleva	7 200	7 200	7 200	7 200
daň po slevě	32 912	211 292	360 988	680 988
vyměřovací základ pojistného	123 406	411 353	617 030	1 028 388
maximální základ pojistného	486 000	486 000	486 000	486 000
pojistné	53 188	177 294	209 466	209 466
celkem pojistné + daň po slevě	86 100	388 586	570 454	890 454
2008				
rozíl příjmů a výdajů	300 000	1 000 000	1 500 000	2 500 000
uhrazené pojistné	64 650	215 500	323 250	446 034
základ daně	300 000	1 000 000	1 500 000	2 500 000
základ daně zaokrouhlený	300 000	1 000 000	1 500 000	2 500 000
daň	45 000	150 000	225 000	375 000
sleva na dani	24 840	24 840	24 840	24 840
daň po slevě	20 160	125 160	200 160	350 160
vyměřovací základ pojistného	150 000	500 000	750 000	1 250 000
maximální základ pojistného	1 034 880	1 034 880	1 034 880	1 034 880
pojistné	64 650	215 500	323 250	446 034
celkem pojistné + daň po slevě	84 810	340 660	523 410	796 194

Poznámky:

- za vyměřovací základ pro pojistné je považováno 50 % rozdílu mezi příjmy a výdaji;
- sazba pojistného činí 29,6 % a 13,5 % z vyměřovacího základu;
- OSVČ je svobodná, bezdětná a uplatňuje pouze základní částku slevy na dani dle § 35ba odst. 1 písm. a) zákona o daních z příjmů;
- rozíl mezi uhrazeným pojistným a pojistným z maximálního vyměřovacího základu bude OSVČ vrácen.

Ing. Michal Sailer

sailer@fucik.cz

KRÁTCE

Změna zákona o správě daní a poplatků a dalších daňových zákonů

Kromě změny daňových zákonů prostřednictvím zákona o stabilizaci veřejných rozpočtů vychází ve Sbírce zákonů novela zákona o správě daní a poplatků. Řada úprav se týká institutu ručení v § 57a. Novelou se zavádí nová úprava sankcí v daňovém řízení do zákona o dani dědické, dani darovací a dani z převodu nemovitostí, zákona o dani silniční, zákona o spotřebních daních a zákona o dani z přidané hodnoty (DPH).

V § 104 odst. 2 zákona o DPH se sankce 0,1 % za každý den krácení rozpočtu, ke kterému dochází nesprávným uvedením daňové povinnosti v přiznání za jiné zdaňovací období, nahrazuje úrokem z prodlení podle § 63 zákona o správě daní a poplatků. Ustanovení § 72 odst. 3 je formulováno nově tak, že výslovně umožňuje plátcí uplatnit nárok na odpočet daně kromě daňového přiznání též při daňové kontrole.

Novela nabývá účinnosti dnem jejího vyhlášení ve Sbírce zákonů.

Skupinová registrace k DPH

Podle tiskové zprávy Ministerstva financí mohou plátcí DPH od 1. 1. 2008 podávat přihlášky k tzv. skupinové registraci. To plyne ze zákona o DPH novelizovaného zákonem č. 261/2007 Sb., o stabilizaci veřejných rozpočtů. Skupina se podle § 95a odst. 2 zákona o DPH stává plátcem od 1. 1. následujícího roku, pokud je přihláška k registraci skupiny podána nejpozději do 31. 10. běžného roku. První skupiny plátců budou registrovány s účinností od 1. 1. 2009.

Společnosti ve skupině registrované jako jeden plátec DPH nebudou zatěžovat DPH obchody v rámci skupiny, tj. nepůjde o plnění podléhající DPH. To ocení především společnosti s omezeným nárokem na odpočet DPH.

Osvobození od správních poplatků

Pokud je žádost podána prostřednictvím dálkového přístupu, je opatřena elektronickým podpisem založeným na kvalifikovaném certifikátu vydaném akreditovaným poskytovatelem certifikačních služeb a sazba poplatku nepřevyšuje 2000 Kč, je žádost od správního poplatku podle § 8 zákona o správních poplatcích osvobozena. V současné době podléhá např. žádost o poseckání daně nebo povolení splátek správnímu poplatku 400 Kč, žádost o prodloužení lhůty 300 Kč, žádost o promítnutí příslušenství daně 1000 Kč.



www.point-consulting.cz



„Mám na palubě lodivoda!“

aktuálně	
Finanční akademie	
Nová koncepce finančního řízení	Praha, 30.–31. 10. 2007
Moderní měření finanční výkonnosti	Praha, 22.–23. 11. 2007
Finanční plánování a reporting	Praha, 11.–12. 12. 2007

Investice v Africe – myslíte na Francii

Vztahy mezi nejindustrializovanějšími zeměmi záleží hodně na bilaterálních dohodách o zamezení dvojího zdanění. Stává se stále zřetelnější, že mnoho zemí je nyní hendikepováno tím, že nevstoupily do této sítě dohod. Mnohé z těchto zemí jsou daňovým rájem, ale ne všechny.

Je nyní dobře známo, že Hongkong (kde existuje teritoriální princip a příjmy ze zahraničí nepodléhají zdanění) našel způsob, jak vstoupit do Evropy anebo jak přimět společnosti ze zemí EU, aby investovaly v zahraničí prostřednictvím Hongkongu. Dohoda podepsaná 10. 12. 2003 mezi Hongkongem a Belgií nabyla účinnosti 7. 10. 2004.

Jákovliv investor z EU může získat přístup k výhodnému daňovému režimu Hongkongu tím, že se vloží do Belgické holdingové společnosti.

Co se stane s Afrikou?

Mnoho zemí v Africe není daňovým rájem (zpravidla), ale mohly by se daňovým rájem stát (jelikož výpočet zdanitelných příjmů a odpočet výdajů je mnohem jednodušší než v jiných zemích).



Bohužel většina těchto zemí nevstoupila do této sítě dohod a pouhé použití jejich interních daňových zákonů by mohlo vést k dvojímu zdanění. Jako příklad uvedu Mali:

V Mali se příjmy zdaňují sazbou 35 %, což je nyní velmi vysoká sazba.

U dividend je 10% srážková daň, což není dobré v zahraničí, kde neexistuje žádná dohoda.

V některých zemích (např. v Belgii) podléhá zisk daně z dividendy zdanění.

Je docela jednoduché minimalizovat zisk na Mali, ale poplatky, které Mali zaplatí svým zahraničním mateřským nebo dceřiným společností, podléhají srážkové dani ve výši 17,5 % na Mali (a navíc zdanění v zahraničí).

Mali podepsala pouze dvě dohody (jednu s Francií a jednu s Ruskem).

Belgický investor se vyhne dvojímu zdanění tím, že vstoupí do francouzské holdingové společnosti.

Myslete na Francii, když budete investovat v Africe, protože Francie podepsala dohody s většinou afrických zemí.

Gepard Madec

Zrušení povinnosti evidence plateb s použitím registrační pokladny

Součástí zákona o stabilizaci veřejných rozpočtů je i změna zákona o registračních pokladnách od 1. 1. 2008. Ruší se povinnost zajistit evidenci plateb prostřednictvím registrační pokladny.

Možnost aplikovat sníženou sazbu DPH až do konce roku 2010

Cílem Evropské komise je omezit existenci snížených sazeb DPH vedle základních, neboť snížené sazby DPH narušují fungování jednotného trhu. S novými členskými státy, které přistoupily počínaje rokem 1995, byly vyjednány výjimky, podle nichž lze ve vybraných oborech aplikovat sníženou sazbu DPH až do konce roku 2007.

Vzhledem k řadě individuálních požadavků na prodloužení tohoto přechodného období navrhuje Evropská komise řešit tuto otázku systémově novelou Směrnice o společném systému DPH č. 2006/112/ES dne 28. 11. 2006, a to pro plnění u bytové výstavby, restaurací, potravin a léků.

ZE SBÍRKY ZÁKONŮ

• Částka 87, rozeslaná 23. 10. 2007

270. Zákon, kterým se mění zákon č. 337/1992 Sb., o správě daní a poplatků, a další související zákony

• Částka 85, rozeslaná 16. 10. 2007

261. Zákon o stabilizaci veřejných rozpočtů

• Částka 84, rozeslaná 9. 10. 2007

257. Nařízení vlády, kterým se pro účely důchodového pojištění stanoví výše všeobecného vyměřovacího základu za rok 2006 a výše přepočítacího koeficientu pro úpravu všeobecného vyměřovacího základu za rok 2006 a upravují částky pro stanovení výpočtového základu

259. Vyhláška, jíž se mění vyhláška Ministerstva průmyslu a obchodu č. 345/2002 Sb., kterou se stanoví měřidla k povinnému ověřování a měřidla podléhající schválení typu, ve znění vyhlášky č. 65/2006 Sb., a kterou se ruší některé další vyhlášky

• Částka 83, rozeslaná 9. 10. 2007

255. Sdělení Ministerstva financí o vydání výměru MF č. 07/2007, kterým se mění seznam zboží s regulovanými cenami vydaný výměrem MF č. 01/2007

AKTUÁLNĚ

Pokyn D-311 k uplatňování smlouvy mezi ČR a Rakouskem

Ministerstvo financí vydalo pokyn D-311 k aplikaci nové smlouvy o zamezení dvojího zdanění s Rakouskem. Smlouva vyšla pod číslem 31/2007 Sb. m. s. Podle D-311 se použije na příjmy zdaňované srážkou u zdroje vyplácené nebo připisované k 1. 1. 2008 nebo později a na příjmy nebo majetek podléhající zdanění ostatními daněmi z příjmů a daněmi z majetku za každý daňový rok začínající 1. 1. 2008 nebo později.

Pokyn D-311 popisuje rovněž postup pro uplatnění nároku na snížení daně, popř. na úplné osvobození od daně ve druhém smluvním státě.

Dohoda o sociálním zabezpečení se Spojenými státy americkými

ČR podepsala s USA dohodu o sociálním zabezpečení, díky níž nebude v budoucnu docházet k povinnosti plateb sociálního pojištění v obou zemích současně. Občané USA pracující pro americké společnosti v ČR stejně jako čeští občané pracující pro české firmy v USA musejí podle platné legislativy platit sociální pojištění v obou zemích. V účinnost vstoupí dohoda po jejím schválení Parlamentem ČR a Kongresem USA.

Minimální mzda je stále 8000 korun

Podle vyjádření ministra práce a sociálních věcí Petra Nečase není záměrem vlády zvýšit od roku 2008 minimální mzdu. Ta je v letošním roce 8000 Kč.

Strategické fórum 2007

13.–14. prosince 2007, Senohraby u Prahy

Prestížní setkání top manažerů a představitelů business sféry

